

**EVIDENCE**

OTTAWA, Tuesday, September 23, 2025

The Standing Senate Committee on Energy, the Environment and Natural Resources met with videoconference this day at 6:30 p.m. [ET] for the election of the chair and, in camera, for the consideration of a draft agenda (future business).

[*Translation*]

**Catherine Cuerrier, Clerk of the Committee:** Honourable senators, as clerk of your committee, it is my duty to preside over the election of the chair. I am ready to receive a motion to that effect.

[*English*]

**Senator Arnot:** I move that we elect Senator Joan Kingston as the chair.

**Ms. Cuerrier:** Are there any other nominations?

[*Translation*]

Hon. Senator Arnot moved:

That the Honourable Senator Kingston do take the chair of this committee.

Is it your pleasure, honourable senators, to adopt the motion?

**Some Hon. Senators:** Agreed.

**Ms. Cuerrier:** I declare the motion carried. I invite the Honourable Senator Kingston to take the chair.

**Senator Joan Kingston (Chair)** in the chair.

[*English*]

I asked for nominations for the position of chair. Senator Arnot proposed the Honourable Senator Kingston to be the chair. Do you agree with that motion?

**Senator McCallum:** That's the only nomination? Okay.

**Ms. Cuerrier:** That's the only nomination.

**The Chair:** Thank you, everyone. I am glad to be here, and I am glad to work with all of you. That is my message for tonight; I wish to collaborate with the committee, all together, as much as possible. We have a lot to do.

Is it agreed that we continue in camera?

**TÉMOIGNAGES**

OTTAWA, le mardi 23 septembre 2025

Le Comité sénatorial permanent de l'énergie, de l'environnement et des ressources naturelles se réunit aujourd'hui, à 18 h 30 (HE), pour procéder à l'élection à la présidence; et à huis clos, pour étudier un projet d'ordre du jour (travaux futurs).

[*Français*]

**Catherine Cuerrier, greffière du comité :** Honorables sénateurs, en tant que greffière du comité, il est de mon devoir de présider à l'élection à la présidence. Je suis prête à recevoir des motions à cet effet.

[*Traduction*]

**Le sénateur Arnot :** Je propose que la sénatrice Joan Kingston soit élue présidente.

**Mme Cuerrier :** Y a-t-il d'autres candidatures?

[*Français*]

L'honorble sénateur Arnot propose :

Que l'honorale sénatrice Kingston soit élue présidente de ce comité.

Vous plaît-il, honorables sénateurs, d'adopter cette motion?

**Des voix :** D'accord.

**Mme Cuerrier :** Je déclare la motion adoptée. J'invite l'honorale sénatrice Kingston à prendre place au fauteuil.

**La sénatrice Joan Kingston (présidente)** occupe le fauteuil.

[*Traduction*]

I asked for nominations for the position of chair. Senator Arnot proposed the Honourable Senator Kingston to be the chair. Is it your pleasure to adopt the motion?

**La sénatrice McCallum :** Est-ce la seule candidature? Très bien.

**Mme Cuerrier :** C'est la seule candidature.

**La présidente :** Merci à tous. Je suis ravie d'être ici et de travailler avec vous tous. Je veux mentionner ce soir que je souhaite collaborer avec le comité le plus efficacement possible. Nous avons beaucoup de travail devant nous.

Le comité est-il d'accord pour que nous poursuivions la séance à huis clos?

**Hon. Senators:** Agreed.

(The committee continued in camera.)

**Des voix :** D'accord.

(La séance se poursuit à huis clos.)

---